

REFERAT Handicaprådet 2026-29 d. 08-06-2026

Mødedato Mandag d. 08. juni 2026 kl. 12:00

Mødested Sted: Se mødeindkaldelse

Indholdsfortegnelse

Referat af Handicaprådets møde den 8. juni 2026..... 3

Punkt 1: Referat af Handicaprådets møde den 8. juni 2026

27.69.48-P35-1-26

Sagsfremstilling

Deltagere:

Susanne Tarp (formand), Bianca Vitting (næstformand) Ellen Askholm, Niels Grubbe, Line Lerchebo, Kristina Mikkelsen, Flemming Nielsen, Sven Heinemeier Rasmussen, Ane Rolsted og Mansoor Siddiqi

Afbud:

Katrine Aare Langer og Michella Lescher

Referent:

Sanne Ezi, Fælles Stabe, Jura

1. Godkendelse af dagsorden

Godkendt.

2. Idrætscertificering

Sarah Thomsen, udviklingskonsulent fra Parasport Danmark, gennemgik sin PowerPoint om idrætscertificering af botilbud, dagtilbud og aktivitetscentre for mennesker med udviklingshandicap. Formålet er at skabe større fokus på idræt, leg og bevægelse på disse tilbud. Mere bevægelse og en mere fysisk aktiv hverdag har en positiv indvirkning på borgernes trivsel og sundhed og kan samtidig understøtte en højere grad af kropslig selvhjulpenhed.

I praksis foregår idrætscertificeringen ved, at to undervisere fra Parasport Danmark underviser ledere og medarbejdere i både teori og praksis over fire moduler á fem timers varighed. I 2026 koster en idrætscertificering 59.000 kr. for op til 25 deltagere. Derudover er prisen 500 kr. pr. ekstra deltager.

Der var spørgsmål og svar undervejs. PowerPoint er sendt til alle medlemmerne.

3. Den Sociale Masterplan

Souschef Anne Kirstine Svanholt gennemgik sin PowerPoint om Den Sociale Masterplan, herunder baggrunden for, hvorfor Frederiksberg har en masterplan, de udfordringer planen skal adressere, de tre strategiske spor samt justeringen af tilbudsviften på socialområdet. Afslutningsvis orienterede hun om perspektiverne på kort, mellemlang og lang sigt.

Der var spørgsmål og svar undervejs. PowerPoint er sendt til alle medlemmerne

Beslutning

Det blev besluttet at inviterer Anne Kirstine Svanholt – hvert år - til en opfølgning på Den Sociale Masterplan.

4. Godkendelse af referat fra mødet den 27. april 2026

Beslutning

Referatet blev godkendt.

5. Udeservering på Frederiksberg

Udsat til næste møde på grund af afbud fra Michella Lescher.

6. Valg af repræsentant til følgegruppen vedrørende omstillingsprojektet på specialundervisnings-området

Beslutning

Ellen Askholm blev valgt som nyt medlem af følgegruppen.

7. Meddelelser fra formanden og øvrige medlemmer

Niels Grubbe efterlyste listen over tilgængelighedsprojekter for de kommende 4-5 år fra By-, Kultur- og Miljøom-rådet. Listen er nyttig for brugerrepræsentanterne, når der skal udarbejdes budgetønsker til budgetforslag 2027.

Sekretæren skriver til By-, Kultur- og Miljøområdet og efterlyser listen.

Niels Grubbe oplyste, at formanden og han deltog i rådets ekstraordinære møde den 1. juni 2026, hvor områdechef for Forebyggelse og Afklaring, Frederikke Rørbech, gav svar på rådets spørgsmål vedrørende sagsbehandlingen ved tildeling af hjælpemidler og støtte i forbindelse med bolig. Det var en virkelig god og nyttig redegørelse, som Frederikke Rørbech kom med, og i det store hele ser det godt ud, men formanden og Niels Grubbe har dog et par ting og idéer, som de gerne vil følge op på, og vil senere komme med noget opfølgende til rådet til drøftelse.

Formanden oplyste, at Frivillighedsforum – som bekendt – er nedlagt i den form, som vi kender, og der skal nu findes en ny form, hvor vi skal se på, hvordan vi bedst muligt får koordineret det frivillige arbejde i civilsamfundet med alle de organisationer og foreninger, som findes på Frederiksberg.

Der er derfor nedsat en lille arbejdsgruppe, som skal varetage dette arbejde, og som det ligger nu, er der mange løse ender, og det er lidt kaotisk. Der er tillige den udfordring, at kommunen har en række opgaver, som til dels løber parallelt med civilsamfundet, og der skal derfor også findes en afgrænsning for det nye forums arbejde.

Der skal være møde i den store gruppe den 18. juni 2026, og efterfølgende vil forvaltningen og den lille gruppe arbejde videre, og det forventes, at arbejdet med et nyt forum skal ligge færdigt omkring nytår 2027. Formanden vil løbende orientere om arbejdet, som det skrider frem.

Formanden oplyste, at der i øjeblikket arbejdes på Handicaprådets budgetønsker, og rådet har i år mange budgetønsker. Der er deadline for aflevering af budgetønsker til forvaltningen den 13. august 2026.

Formanden oplyste, at hun den 12. maj 2026 deltog i Det Centrale Handicapråds konference for kommunale handicapråd. Denne konference afholdes årligt, og det er absolut en konference, hvor man kan blive klogere. Formanden opfordrede rådets medlemmer til at deltage næste år.

8. Orientering om høringsmaterialet vedrørende Hospitalshaven

Byplanarkitekt Ragnhild Ladegård Nielsen orienterede om den kommende udvikling af Hospitalshaven, herunder at der skal være blandede byfunktioner med udgangspunkt i kulturarv og hospitalshistorie. Der skal være balance mellem nyt og gammelt og der er fokus på det grønne, hvor det er fx besluttet, at for hvert træ der fældes for nybyggeri, skal der plantes 2-3 nye træer.

Der var efterfølgende spørgsmål og svar. PowerPoint er sendt til alle medlemmerne

9. Eventuelt

Intet.

Mødet sluttede kl. 14:30